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Podpis 

Pan 
Dariusz Piontkowski 
Minister Edukacji Narodowej 

w imieniu rodziców oraz uczniów zujacam się z prośbą o zainicjowanie i poparcie 
zmiany Art. 95ust.2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (tekst jednolit>': 
Dz.U. z 2019r. poz.l 148 z póżn. zm.) z obecnego brzmienia: 
„2. H'' przypadkach uzasadnionych miejscowymi warunkami, mogą być tworzone szkoły 
podstawowe obejmujące struktura organizacyjną klasy I-III albo klasy I-IV. " 
na: 
..2. W przypadkach uzasadnionych miejscowymi warunkami, mogą być tworzone szkoły 
px)dstawowe obejmujące strukturą organizacyjną klasy I - I I I albo klasy I - V I . " 

Wprowadzona zmiana pozwoliłaby zrealizować, prawie bezkosztowo, założenia 
reformy oświaty szczególnie na terenach wiejskich. Pozwoliłaby również na optymalne 
zatrudnienie nauczyciel i właściwe wykorzystanie zasobów pomocy dydaktycznych 
w klasach, do któr\ch uczęszcza od 5 do 10 uczniów. 

W przypadku braku możliwości zmiany Art. 95 ust.2 Prawa oświatowego, proszę 
o zainicjowanie i poparcie zmiany art. 205 ust. 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. 
Przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe (Dz. U. z 2017 r. poz. 60 z późn. zm.) 
w ten sposób, aby organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego miał możliwość 
wskazania miejsca realizacji obowiązku szkolnego od klasy V I I do V I I I do roku szkolnego 
2026/2027, w publicznej szkole podstawowej, powstałej z przekształcenia gimnazjum. 

Uzasadnienie 

Wprowadzona reforma oświaty wprowadziła miedzy innymi ośmioletnie szkoły 
podstawowe. W Gminie Rudziniec od 1999 r. tj. po wprowadzeniu poprzedniej reformy 
oświaty, w budynkach szkół zaszło wiele zmian. W tym np. uruchomiono przedszkola 
i oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych, dużym kosztem finansowym 
rozbudowano budynek gimnazjum, do którego uczęszczały dzieci z terenu całej gminy. 
Zmiany te spowodowały, że na dzień dzisiejszy większość z budynków szkolnych nie jest 
w stanie zapewnić odpowiednich pomieszczeń do nauki dla uczniów kl. I - V I I I , a budynek 
byłego już gimnazjum posiada w olne pomieszczenia. 

Sprawę prowadzi: Bry gida Gomolia 
Tel. (32) 4000-708 



Ze względu na brak warunków do nauki w kl. I - V I I I skorzystano z art. 205 ust. 4 
Przepisów wprowadzających ustawę - Prawo oświatowe, zgodnie z któr>m Rada Gminy 
Rudziniec podjęła odpowiednią uchwałę i wskazała uczniom od kl . V I I do V I I I 
prowadzonych przez Gminę Rudziniec, miejsce realizacji ołx>wiązku szkolnego w Szkole 
Podstawowej im. Jana Pawła I I w Rudzińcu (szkoła ta powstała z przekształcenia 
gimnazjum). Jednak zgodnie z tym przepisem, stan ten jest tylko przejściowy i może trwać 
maksymalnie do roku szkolnego 2022/2023. 

W celu wykonania założeń reformy oświaty, aby nie doprowadzić do nauki na dwie 
zmiany, zostały opracowane dokumentacje dotyczące rozbudowy niektórych szkół. 
Już w 2017 r. zwróciliśmy się miedzy innymi do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów oraz 
Wojewody Śląskiego o dofinansowanie rozbudowy szkół w celu przystosowania budynków 
do reformy oświaty. W miarę możliwości finansowych i zgodnie z poradą w/w przystąpiliśmy 
do projektowania planowanych rozbudów i sukcesywnie do rozbudowy. Zebrane 
kosztorysy określiły potrzeby finansowe i F>okazały, że budżet Gminy Rudziniec, bez 
wsparcia zewnętrznego, nie pozwoli na rozbudowę wszystkich budynków szkół 
i dostosowanie do wymogów reformy oświaty, tj.: 
1. budowa sali gimnastycznej wraz z 3 salami lekcyjnymi przy Szkole Podstawowej 

w Kleszczowie - budowa trwa -koszt na podstawie zawartej umowy z Wykonawcą 
- 6'162*019,74 zł, 

2. rozbudowa budynku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Poniszowicach - koszt 
rozbudowy na podstawie kosztorysu inwestorskiego (stan na grudzień 2017r.) 
- 2'317'610zł, 

3. rozbudowa budynku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Pławniowicach - koszt 
rozbudowy na podstawie kosztorysu inwestorskiego (stan na I I I kwartał 20l7r.) 
- r269' 608 zł, 

4. rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej w Bycinie - koszt rozbudowy na podstawie 
koncepcji projektowej - 3*902*092 zł, 

5. rozbudowa budynku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Rudnie - koszt rozbudowy 
na podstawie koncepcji projektowej - 9*339*772zł; opcjonalnie bez remontu „starej'* 
części 5*559*603 zł. lub budowa nowego budynku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego 
w Rudnie - koszt budowy na postawie koncepcji projektowej - 12*062*915 zł, 

6. budowa sali gimnastycznej z zapleczem przy Szkole Podstawowej w Bojszowie 
- orientacyjny koszt 6 milionów złotych. 

Jak wynika z powyższego potrzeb jest wiele, a finansowe możliwości Gminy 
Rudziniec nie pozwalają na realizację wszystkich. 

W 2019r. ponownie zwróciliśmy się miedzy innymi do Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów oraz Wojewody Śląskiego o finansowe wsparcie na trwającą rozbudowę szkoły 
w Kleszczowie. Według prowadzonej korespondencji wszystkie dokumenty były właściwie 
złożone, jednak pismem z dnia 19 grudnia 20l9r. otrzymaliśmy informację ,że nie otrzymamy 
środków na powyższy cel. Już w styczniu 2020r. ponowiliśmy wniosek o dofinansowanie 
50% kosztów pozostałych do zapłaty za to zadanie. 

Podkreślam, to jest rozbudowa pierwszej z sześciu szkół. Na rozbudowę pozostałych 
nie mogę rozpocząć procedery przetargowej nie mając zabezpieczenia w budżecie. 

\\'prowadzenie poprawki do ustawy, poprzez zmianę Art. 95 ust.2 ustawy Prawo 
oświatowe, w prz\padkach uzasadnionych miejscowymi warunkami, co może potwierdzić 
Śląskie Kuratorium Oświaty, pozwoliłoby Gminie Rudziniec i innym podobnym gminom, 
na w miarę bezkosztowe, wprowadzenie reformy oświaty. 



Rozbudowane szkoły z zapleczem sportowym i odpowiednim wyposażeniem 
w pomoce dydaktyczne i kadra nauczycielska byłyby szkołami 8 klasowymi. Pozostałe szkoły 
mogłyby być szkołami 6 klasowymi. Na terenach wiejskicli trudno zapewTiić właściwą kadrę 
nauczycielską w klasie IV, gdzie w szkole jest tylko jedna taka klasa z średnio 8 uczniami. 
Dlatego zasadne jest i ze względu na bazę lokalową i ze względu na kadrę pedagogiczną, 
aby szkoły o ograniczonej strukturze mogły funkcjonować z klasami I - V I . Pozostawienie 
szkoły z klasami I - I I I , a nawet MV napotyka na duży opór społeczny. Nie można planować 
likwidacji tycłi szkół ponieważ są one nie tylko szkołą, ale ośrodkiem życia kulturalnego 
poszczególnych wsi. W szkołach tych mieszczą się również oddziały przedszkolne. Gmina 
Rudziniec ma dobrze zorganizowany transport publiczny i doświadczenie w dowozie 
uczniów starszych. 

Zmiana ustawy i dopuszczenie do funkcjonowania szkół z klasami 1-VI pozwoli 
zrealizować założenia reformy oświaty. My jako samorząd dołożymy wszelkich starań, 
aby te szkoły były dobrze wyposażone, posiadały stołówki i w trosce o środowisko 
wymienimy przestarzałe ogrzewanie. 

Liczymy na przychylność Rady Ministrów z Panem Premierem na czele - Posłem 
Ziemi Śląskiej, liczymy na Pana Ministra Edukacji Narodowej oraz poszczególnych Posłów 
na Sejm RP - bowiem to o dobro naszych dzieci chodzi i o finanse publiczne. 

W Ó J T G M I N Y 

mgr Krzystęf Obrzut 


